
KÄÄPA PÕHIKOOL 

HOOLEKOGU 23.03.2023 KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koosolek toimus Kääpa põhikoolis 

Algus kell 17.30 lõpp kell 20:00 

Osalejad: Elar Kendaru, Arvo Klooren, Ave Kõlli, Üllar Ojaveer, Mihkel Liping, Karmen Kartsepp, 

Kristofer Ojaveer, Keitlin Kendaru, Mai-Lis Irašina, Kadri Visnap, Maarja Tamra, Merit Helekivi. 

Kohal 11 hoolekogu liiget puudu 3.   

Kutsutud õppe- ja arendusjuht Ene Veberson ja sotsiaalpedagoog Teri Voomets (ei osale), direktor 

Tarmo Tammes 

Juhatas: Elar Kendaru 

Protokollis: Kadri Visnap 

 

PÄEVAKAVA: 

1. Hoolekogu aseesimehe valimine.  

2. Hoolekogu poolt eelmisel aastal kogutud raha kasutamise küsimused) antud küsimuse ajaks 

Liitub Karin Kokk.  

3. Teri Voometsa ülevaade HEV koordinaatori töös Kääpa koolis. 

4. Kooli 2022.a eelarve täitmine 

5. Jooksvad küsimused 

 

KOOSOLEK: 

1. Hoolekogu aseesimehe valimine.  

 

Hoolekogu aseesimehe kandidaadiks pakutud Ave Kõlli. 

Hääletamisel 9 häält. Hoolekogu aseesimeheks valitud 9 häälega Ave  

OTSUSTATI:  

1.1 Valida hoolekogu aseesimeheks Ave Kõlli 

 

2. Eelmisel aastal hoolekogu kogutud raha kasutamine. Eelmisel aastal koguti laada 

hoolekogu poolt 1575 eurot.  

Õpilasesinduse ettepanek raha kasutamiseks: katuse ja lauaga kiik, mida kasutada väliklassina. 

Uuritakse pakkumisi.  

Õpetajate ettepank väljas õppimise võimaluse loomine, mingid lauad või väliklass.  

 



Eelmisel aastal olid teemaks suur välimale laud, 3-korruselt 1-sele liutoru, konteiner kasvuhoone, 

mida saab väliklassiks kasutada. Kasvuhoone projekt langes eelmine aasta ära.  

Arutati väliklassiehitamise võimalusi.  

OTSUSTATI:  

2.1 Hetkel teha kalkulatsioonid, kui ise ehitada väliklass. Üllar teeb 

kalkulatsioonid ja suhtleb vallaga. Raha kasutada materjali ostmiseks. Kui ei 

tule välja rahast võimalus otsida MTÜ´l sponsoreid, korraldada kevadel uus 

üritus. 

2.2 1575 eurot kogutud raha kantakse MTÜ Kääpa kooli vilistlaskogu arvele. 

Mihkel Liping tegeleb raha arvele panemisega. 

 

3. HEV koordinaatori tegevused koolis. Hoolekogu küsimustele vastavad direktor Tarmo 

Tammes ja õppe- ja arendusjuht Ene Veberson.  

Selgitati, kuidas kool toetab neid lapsi, kes vajavad õppimiseks eritähelepanu. 8.klassis tehti eraldi 

õpirühm. Algklassides õpiabid. Kooli planeerimistsükkel on 3-5 a. ja minimaalselt 1,5 a. Hetkel 

valikainete ülevaatamine. Kaks põhitelge, millele keskenduda on õpioskused ja suhtlemisoskused. Kui 

õpilane suudab oma valitud valikained läbida loetakse loovtöö läbituks.  

Suur rõhk on kaasaval haridusel, iga õpetaja peab toime oskama tulla HEV lastega.  

Õpirühmad on fookuses. Nt keeltesse. Õpetajate kogemus õpirühmadega on positiivne, alguses tuleb 

lastega saavutada kontakt. 

Õpiabisid on tööl 3.  

Eripedagoogi ei ole koolis ja puhtalt eripedagoogilisi harjutusi ei tehta. Eripedagoogi vajadus on 

koolis olemas ja teda otsitakse. Õpetaja poolne järeleaitamine vajajatele on endiselt olemas. 

Koolis see aasta olnud 38 juhtumit, kus on pidanud tunniväline isik sekkuma tunnikorra loomiseks 

Rahunemisklassi otseselt ei ole. Teri viib lapsi ka rahunema, see ei väljendu selles statistikas. 

Hooliv klass. Hetkel 6.klass ja toimib. 7.klassis ei saadetud välja, kuna klassijuhatajas ei nähtud 

initsiatiivi. Programmis osaleval õpetajal on mentor ja saab koolituse. 5.klassile proovitakse saada 

järgmisel aastal riigi rahastust Hooliva klassi programmis. 6.klassi esindaja hoolekogus annab 

hinnangu, et lastele on olnud mõju positiivne, klassis on suhted paranenud. Projekti rahastuse 

leidmisega järgmiseks aastaks tegeleb direktor.  

Koolist levinud lapsevanemate kätte 2 videot peksmise kohta, mis saadetakse lähiajal 

korrakaitseorganitesse.  

Hoolekogu esindajatel palve viia oma klassi lapsevanematele sõnum, et koolis tuleb märgata 

vägivalda ja probleemidega lapsi.  

Koolis olnud hiljuti juhtum, kus õpetaja tegi lapsele teistmoodi käitumise pärast märkuse, direktor 

märkas ja laps sai kriisiabi. Õpetajatel on liiga vähe märkamist. Õpetaja peab suutma näha lapse 

muutusi. Märkama peab iga õpetaja, mitte ainult klassijuhataja.  

Uuriti kooli juhtkonnalt, kas õpetajatel on tööandja poolt saada psühholoogist toetust. Direktori 

sõnul on see kindlasti on võimalik. Saab kasutada kindla psüholoogi abi. 3.14 Õpetajad on saanud 



erinevaid koolitusi viimase 1,5 a jooksul. Täienduskoolitustel käiakse palju ühes valdkonnas. Vaheajal 

tuleb õpetajatele koolitus Vastseliina gümnaasiumis.  

Õpetajate seisukoht- neil ei ole vabavoli valida koolitusi. Praegu palju ära ütlemisi õpetaja soovidele 

(Direktor: 2 koolitust on ära öeldud). Üldjoontes osaletakse juhtkonna poolt pakutavatest 

koolitustest (direktori sõnul ei ole osalemine nii hea, kui võiks).  

 

4. 2022.a kooli eelarve täitmine.   

Eelarve täitmine 96 %. Ülekulu 2022.a elektri ja kütte eest maksis kinni KOV.  

2023.a assimileeriti elektri ja kütte kallinemine eelarvesse. Kõrgenenud elekter jne makstakse kinni 

2023.a teiste tegevuste arvelt.   

Tehnoloogia klassis tehtud uuendusi, ostetakse ainult kvaliteetseid asju.  

Arvutite uuendamine, ei olnud windosi ja office programme.  

Köögieelarve täitumine oli 89 %. Oleks olnud rohkem. Toitlustamisest ülejäänud rahaga sai vahetud 

köögis noad, riided kokkadele, kartulikoorimis masin jne. 

Eelmise aasta aprillis lõppes toitude tellimise hange.  

Köögis teinud eelmisel aastal heaolu küsitluse. Tuli huvitavaid sööke, võiks see aasta uuesti teha 

küsitluse, mis sööke lapsed sooviksid.  

Lapsevanematele ja lastele rääkida üle, et need kes kirja panevad ennast sööma läheks ka päriselt 

sööma, et vältida toidu ära viskamist.  

Biojäätmete kasti ei ole, üldkoosoleku otsusega võib köögijääke anda soovijatele.  

Jäätmete sorteerimist kooli territooriumil väga ei toimu aga see on unistus.  

 

5. Jooksvad küsimused: 

5.1 Struktuurimuutused- eripedagoogi otsitakse 0,5 kohaga.  

5.2 Õppekäikutel võiks olla lõbustust ka. Mitte ainult õppeeesmärgil. Transpordi 

kulud on läinud kallimaks, seega peab rohkem valima, kus saab käia.  

5.3 Kuidas motiveeritakse õpetajaid, et lapsi viia ekskursioonidele, teatrisse, kinno ja 

välislähetustele jne – Püütakse saata erinevaid õpetajaid, et kõik saaks käia 

ennast harimas. Koos saadetakse erineva keeleoskusega õpetajaid. Enamasti 

pikemad ära olekud püütud sättida vaheaegadele, et oleks õppetööd kergem 

korraldada. Projektide partneriteks võiks olla rohkem riike. Projektide rahad 

lähevad esmalt KOV arvele ja kui projekt teostatud, siis  tuleb kooli eelarvesse ja 

direktor teeb väljamaksed. Ka hetke tuhandetes arved laual ja eelmisel suvel 

maksti suured summad ühele õpetajale projektides osalemise eest. Projektidest 

raha taotlemisega tegeleb peamiselt üks õpetaja. Direktori sõnul on õpetaja 

tahtnud valgele paberile allkirja projekti toetuseks. Koolis pole ühiselt kokku 

lepitud, mis projektis osaleda ja mida saavutada tahetakse.  Kõik mis koolis 

toimub peavad olema suunatud iga lapse arengusse ja selleks on strateegiat vaja. 

Illuka kool käinud 30 riigis, lastel 7 riigis projektis, meil 3-4. Koolil käimas 4 

projekti, üks on eelmisest aastas jäänud venima ja lõpetamata.  Direktori sõnul 

on koolis sisehindamine pooleli ja ta on eelmisest nädalast väga murelik. 



5.4 Õpilaskohvik alustab järgmisest reedest. Peale lõunat. Kogutakse raha 

kevadisteks väljasõitudeks.  

5.5 Väljas lume alt välja sulanud palju „tupsu“ jäätmeid. Palve lastevanematele 

vaadata lapsega koos kott üle ja taskud, et ei oleks koolis kaasas lubamatud asju.  

5.6 Hoolekogul soovitatud osaleda koolitusel Võru Vallavalitsuses 5. aprillil.   

5.7 Järgmise koosoleku aeg.  

OTSUSTATI- Järgmine koosolek  teha aprilli lõpu poole, Elar saadab kutse ja 

päevakorrapunktid. 

 


